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H.Sacrament Berchem-Groenenhoek 
Open parochieraad van 15 december 2011 
Verslag 

 
aanwezig: Denise Bernaerts, Jan Cox, Paul De Bois, Rik De Vleesschauwer, Francine 
Geens, Rita Gubbi, André Paessens, Gerda Renap, Frieda Van Beurden, Doris Van der Aa, 
Rita Van Gansen, Thea Peeters-Van Gelder, Renilde Van Zand, Paul Vandenbossche, 
zuster Hedwig, Walter Vermeylen, Peter Verstuyft, Gerd Verstuyft, Chris Weckhuysen, 
zuster Vic Brems, en een afvaardiging van KSJ-Tarcidall: Joris Lynen, Tom Vandromme, 
Renaat Van Uffelen, Jolien Lynen, Evi Neeckx, Nathan Cools, Nicolaas Van Uffelen. 
 
verontschuldigd: Lieve en Peter Van Beek, Raoul Betrand, Mai De Boeck, Jean-Marie 
Houben, Ivo Sauviller, Geert van Beurden, Herman Dister 

 
Verslag van de opr van 20/09/2011 wordt goedgekeurd. 
 
Toekomst van onze parochie: hoe verder hieraan werken? 
 
- de verslagen van het geloofsgesprek van de federatie Berchem zouden een goede basis 
kunnen zijn voor verdere gesprekken. Op te vragen bij Jean-Marie Houben, of bij de 
federatiecoördinator Pater Piet Coucke. Paul De Bois vraagt aan beiden of dit kan 
doorgestuurd worden. 
 
- Kleine groepen geïnteresseerden zoeken om in de veilige thuisomgeving te praten over 
'geloven'. Persoonlijke aanspraak is belangrijk. 
 
- KSJ is zeker geïnteresseerd in een betere communicatie. 
 
- Moet er ook niet gezocht worden naar een enthousiaste coördinator ? 
 
- via folder, parochieblad, persoonlijke aanspraak, enz. 
 
PT (parochieteam) aan het woord (Paul De Bois) 
 
Het delicate onderwerp van het Cenakel 
  
 De pastoor beschouwt zichzelf niet als de testamentaire uitvoerder van de 
 vroegere pastoor. 
 Daarom werd in het PT, na een zeer langdurig proces, beslist om de bestemming 
 van het Cenakel te wijzigen. Op dringend verzoek van OKRA wordt de ruimte 
 van het Cenakel toegewezen aan de organisatie OKRA als vergaderlokaal. 
 Vanaf 1 januari wordt de gebedsdienst van zaterdagavond verplaatst naar de 
 rechterzijkapel van de kerk. 
 Dit is in zekere zin tegenstrijdig aan de richtlijnen van het bisdom dat stelt: 
 wanneer er tijdens het weekend een mis kan gecelebreerd worden, kan er geen 
 gebedsdienst plaatsvinden.  
 In de kerkruimte zal er echter geen verwarming worden voorzien. 
 Ook de doopsels worden gehouden in de kerk. Omwille van de koude wordt er 
 best gedoopt in de warmere periodes van het jaar, en liefst vlak na de misviering. 
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 De kerkraad bevestigt deze beslissing . 
 
Misvieringen in de kerk 
 
 Door ongelukkige omstandigheden moest op zondag (4 december) de misviering 
 onverwacht vervangen worden door een gebedsdienst met communie. De diaken 
 was hier niet op voorbereid. Er werd dus ook niets aangekondigd bij het begin 
 van de viering. Ook na de dienst werd een nogal vreemde mededeling gedaan in 
 verband met de misvieringen op zondag. 
 Dit lokte heel wat reacties van onbegrip uit bij de kerkgangers. 
 De pastoor ontkent ten stelligste dat er systematisch eenmaal per maand een 
 gebedsdienst zou gehouden worden in plaats van een misviering. Hij zal alles in 
 het werk stellen om elke zondag een misviering te laten doorgaan. 
 
 Uit dit spijtig incident kan de les getrokken worden dat de mededelingen na de 
 mis beter moeten doorgepraat worden tussen de bedienaars en best op voorhand 
 op papier moeten staan. 
 
 Wat betreft de uitvaarten: vanaf heden zullen alle uitvaarten in HS enkel om 11u 
 kunnen doorgaan. De uitvaartondernemingen worden hiervan op de hoogte 
 gebracht door de pastoor. 
 
Bedenkingen: 
 
 Zuster Brems wijst erop dat reeds in 2008 werd gevraagd om toch één maal per 
 week een mis te vieren in onze kerk. Dat werd toen afgewezen. 
 Zij voegt er aan toe dat zij het "gevoel" heeft dat onze parochie stiefmoederlijk 
 wordt behandeld. En zij blijkt  niet de enige te zijn. 
 
 André doet de suggestie om de mis in HS om 9u30 te houden. Zo heeft de pastoor 
 iets meer tijd om contact te hebben met de parochianen.  
 Het PT neemt deze overwegingen in beraad. Er zal echter niets gewijzigd worden 
 tot Pasen. 
 
Hierop volgt een nogal druk debat over betere communicatie, over aanwezigheid en 
contact van en met de pastoor, over frustraties van heel wat kerkgangers die er nergens 
mee terecht kunnen, over respect voor het plots ziekvallen van bedienaars wat 
onvoorspelbaar is, over de vraag of je nu al dan niet op deze parochieraad over deze 
moeilijke pijnpunten vrij kunt praten of niet, over oude koeien in de gracht, informatie 
die bij de bakker wordt vernomen... enz. 
 
De aanwezigen beloven mekaar een inspanning te doen om mededelingen op een meer 
verzorgde manier te doen en anderzijds zich in te spannen om naar de juiste informatie 
op zoek te gaan en niet zo maar alles te geloven!  
 
Een welkome pauze zorgt voor enige verfrissing. 
 
KSJ aan het woord. 
 



 3 

De voorzitter van de opr verwelkomt uitdrukkelijke de talrijke afvaardiging van KSJ-
Tarcidall. 
Nicolaas verklaart vooreerst de aanwezigheid van KSJ. De voltallige leidingploeg is vast 
bereid om op een positieve manier terug de band met de parochie aan te halen en mee te 
werken aan de uitbouw van de parochie waar het kan. Zij drukken ook hun bezorgdheid 
uit over de toekomst van hun lokalen: naast Bolhoed en het huis in de Helderstraat. 
Allerlei berichten bereikten hen via derden. Het spijt hen dat zij niet officieel mee 
betrokken werden bij de verschillende stappen die gezet werden door de parochie. 
 
Kort samengevat hebben zij vragen rond volgende punten: 
 
- een betere wederzijdse communicatie (parochie versus KSJ). 
- wat met lokaal naast de Bolhoed? 
- wat betreft de schenking van de vzw Kabob aan de vzw Parochie H.Sacrament? 
- wat betreft het huis in de Helderstraat na de overheveling van de vzw Werken der 
parochie van het H.Sacrament (juridische eigenaar van het huis in de Helderstraat) naar 
de Dekanale vzw HBW-H.Sacrament 1104A) ? 
 
Antwoord van Peter Verstuyft: 
 
Een uitvoerige historiek vanaf het overlijden van pastoor P.Vervaet ( sept. 2007) tot nu. 
Hij bevestigt dat er geen enkel probleem is met het huis in de Helderstraat. KSJ kocht dit 
huis met eigen middelen; is en blijft dus eigenaar. Het enige verschil zou zijn, dat de 
juridische en administratieve afhandelingen gebeuren door de vzw Dekenij in plaats van 
de vzw WPHS. 
Wenst KSJ evenwel het huis in eigen beheer te nemen onder een eigen vzw dan stelt dit 
geen enkel probleem. De huidige leiding neemt hierin een autonome beslissing. 
Wat betreft het lokaal Zillebekestraat: de groene ruimte die gecreëerd zal worden voor 
de Kindercampus-Hinkelpad heeft inderdaad tot gevolg dat dit lokaal zal moeten 
verdwijnen (net zoals de Bolhoed). KSJ weet dat die ruimte, die zal ingericht worden na 
de afbraak van de pastorie, als speelweide zal kunnen worden gebruikt.. 
 
Afspraken: 
- KSJ wordt uitgenodigd op de financiële commissie van de parochie (Rik). 
- De statuten van de vzw Dek. HBW wordt doorgegeven aan de KSJ-leiding (Rik). 
 
Andere verenigingen en organisaties aan het woord 
 
- Ziekenzorgtombola: 11-12 februari 2012 
- KAV viert haar tachtigste verjaardag op 19 februari 2012. Na de mis grootste receptie: 
iedereen welkom. 
- Permanentie: tijdens het kerstverlof is het secretariaat niet open op maandag, en, 
zolang de verwarmingsperikelen blijven bestaan, op de andere dagen slechts van 11.00 
tot 12.00 uur. 
- Hinkelpad: toortsenwandeling, vrijdagnamiddag 16 december. 
-  Nieuwjaarsreceptie op zondag 15 januari 2012, na de mis van 10u. 
- HHF: geen vertegenwoordiging aanwezig. 
- PC: niet aanwezig. Er wordt gebruik gemaakt van het KSJ-aanbod om hen uit te nodigen 
af en toe te komen tappen in het PC-café. 
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Gerda Renap vraagt hulp bij het opstellen van de kerststal en de kerstbomen. Zij is blij 
verrast te horen dat dit reeds gebeurd is. Zo zie je maar! 
 
 
  
 
Extra editie "soep op de stoep". Met dank voor de vrijwillige bijdrage tvv actie 
Welzijnszorg. 
 
 
 
 
 
Concrete afspraak ivm het Cenakel: 
 
Het PT haalt alles weg uit het Cenakel wat moet weggehaald worden. OKRA zorgt 
zelf voor eigen aan- en inkleding van de ruimte.  
 
 
 
 

 
Volgende vergaderingen van de parochieraad 

 
dinsdag 6 maart 2012 

donderdag 24 mei 2012 
 

 
verslag rdv 
 
 
 

als toemaatje een uitspraak van de voorzitter 
 
 

hoe meer hij drinkt 
hoe beter het klinkt ! 

 
 

 

 

 

 

Zalige kersttijd en een vredevol nieuw jaar! 


